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  ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي

 

البرلمانات المراعية للمنظور الجندري: النهوض بالمساواة بين الرجال والنساء )الجندرية( للقضاء على 
 الفقر

  2024 مارس/آذار 12، ثلاثاءال

 ملخص
 )توقيت نيويورك( 17:00ولغاية الساعة  15:00ومن الساعة  13:00ولغاية الساعة  10:00من الساعة 

البرلمانات المراعية للمنظور الجندري: النهوض بالمساواة بين الرجال والنساء )الجندرية( "موضوع الاجتماع البرلماني هو إن 
من  المرأةللجنة وضع  68الـ الدورة مناقشات فرصة لإدخال منظور برلماني في  . وسيوفر الاجتماع"للقضاء على الفقر

ت التي تعالج الفقر على وجه التحديد من منظور وازناخلال عرض المشاركة البرلمانية في صياغة القوانين والسياسات والم
من جميع أنحاء العالم  ت. وسيتبادل أعضاء البرلمانالعام يعزز تمكين النساء والفتياتوتضمن أن التمويل ا دريجن

الملاحظات والممارسات في مجالات تخفيف حدة الفقر، وفرض الضرائب، وحصول المرأة على الائتمانات والموارد. 
 تعالج وتعزيز بيئات سن القوانين التي للمنظور الجندري مراعيةعلى إبراز ضرورة وجود برلمانات  يعمل الاجتماع أيضا  وس

وخبرائهم كيفية تعميق عملهم  زملائهمبصورة استباقية. سيتبادل المشاركون مع  رجال والنساءوتصحح التفاوتات بين ال
 في جميع هذه المجالات.

 

 

 



Gender-sensitive parliaments: Advancing gender equality 

to end poverty 

Tuesday, 12 March 2024 

Summary 

10:00 to 13:00 and from 15:00 to 17:00 (New York time) 

The theme of the Parliamentary Meeting is “Gender-sensitive parliaments: Advancing gender 

equality to end poverty”. The meeting will provide an opportunity to bring a parliamentary 

perspective into the CSW68 discussions by showcasing parliamentary engagement in formulating 

laws, policies and budgets that specifically address poverty with a gender lens and ensure public 

financing advances the empowerment of women and girls. Members of parliament from around 

the world will share observations and practices in the areas of poverty alleviation, taxation, access 

to credit and resources for women. The meeting will also serve to underline the imperative of 

having gender-sensitive parliaments and of fostering law-making environments that proactively 

address and rectify gender disparities. Participants will exchange with their peers and experts on 

how to deepen their work in all of these areas. 

 


